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WYNIKI WYBORÓW PARLAMENTARNYCH W REGIONIE

Rozkład głosów w okręgu 
wyborczym do sejmu nr 17, 
obejmującym powiaty biało-
brzeski, grójecki, kozienicki, 
lipski, przysuski, radomski, 
szydłowiecki, zwoleński oraz 
miasto Radom dość znacząco 
odbiega od wyników ogólno-
krajowych, które podajemy  
w nawiasach.

W wyborach do Sejmu 
Komitet Wyborczy Prawo I 
Sprawiedliwość zdobył 190 
418 głosów, czyli 48,68% 
(35,38%) Koalicja Obywa-
telska 82 003 głosy, czyli 
20,96% (30,70%), Trzecia 
Droga Polska 2050 Szymona 
Hołowni - Polskie Stronni-
ctwo Ludowe 54 690 głosów 
czyli 13,98% (14,40%), Konfe-
deracja Wolność I Niepodle-
głość 28 593 głosy, tj. 7,31% 
(7,16%), Nowa Lewica zaś 20 
874 głosy, tj. 5,34% (8,61%). 
Bezpartyjni Samorządow-
cy uzyskali 6 673 głosy, czyli 
1,71% (1,86%), KW Polska 
Jest Jedna 5 983 głosy, czyli 
1,53% (1,73%), zaś Komitet 
Wyborczy Wyborców Ruchu 
Dobrobytu I Pokoju 1 968 
głosów, tj. 0,5%. Jak widać 
największe różnice względem 
wyników ogólnopolskich do-
strzec można w wynikach PiS 
i KO, gdzie pierwszy z komi-
tetów otrzymał u nas znacz-
nie więcej, a drugi znacznie 
mniej głosów niż na terenie 
całego kraju.

Najlepszy wynik PiS uzy-
skał w powiecie przysuskim 
(64,13%%), a najgorszy w 
mieście Radom (39,53%). 
Niejako na odwrót, KO naj-
lepszy wynik uzyskała  w Ra-
domiu (31,12%), najgorszy 
zaś w powiecie przysuskim 
(9,86%%). Trzecia Droga naj-
lepiej wypadła w powiecie 
grójeckim (21,02%), najgo-
rzej zaś w szydłowieckim 

(10,29%). To właśnie tym 
trzem komitetom udało się w 
naszym okręgu zdobyć man-
daty do sejmu. PiS wprowa-
dza zatem z naszego okręgu 
do sejmu 6 posłów (Marek 
Suski, Anna Kwiecień, Ra-
dosław Fogiel, Zbigniew 
Kuźmiuk, Agnieszka Górska, 
Andrzej Kosztowniak), KO 

dwóch (Konrad Frysztak, Jo-
anna Kluzik-Rostkowska), a 
jednego Trzecia Droga (Mi-
rosław Maliszewski). Jeśli 
chodzi o wyniki indywidual-
ne, największą liczbę głosów 
zdobyli w okręgu nr 17 Ma-
rek Suski (PiS - 37 853 głosy), 
Anna Kwiecień (PiS - 34 570 
głosów) i Konrad Frysztak (KO 

- 25 416 głosów).

W senackim okręgu wybor-
czym nr 49 mogliśmy głoso-
wać na trzech kandydatów, 
spośród których najwięcej 
głosów zdobył reprezentują-
cy PiS Stanisław Karczewski, 
który uzyskał ich 71 115, czyli 
51,78%.

Frekwencja wyborcza wy-
niosła w powiecie kozie-
nickim 73,99%, była więc 
nieco niższa niż ogólnopol-

skie 74,38%, do Senatu zaś 
73,97%, w porównaniu z 
frekwencją ogólną na po-
ziomie 74,31%. Co ciekawe, 
o ile mimo bardzo wyso-
kiej frekwencji wyborczej 
odsetek osób, które zde-
cydowały się wziąć udział 
w kontrowersyjnym refe-
rendum był zbyt niski, by 
było ono wiążące i wyniósł 
40,91%, o tyle w powiecie 
kozienickim był stosunko-
wo wysoka, na poziomie 
52,65% z rekordem w gmi-
nie Głowaczów, gdzie udział 
w referendum wzięło udział  
61,14% uprawnionych.

Kilka ciekawostek. Startu-
jąca z 3 miejsca z listy KW 
Trzecia Droga Joanna Cze-
chyra z Kozienic uzyskała też 
trzeci wynik na liście ( 4626 
głosów), w tym w powiecie 
kozienickim 1871 (w gmi-
nie Kozienice-1244 głosy), 
Krzysztof Wolski - starosta 
kozienicki (9 miejsce na liście 
KW PiS), otrzymał 2267 gło-
sów, w tym w powiecie ko-
zienickim – 1601 (najwięcej 
w gminie Głowaczów-720). 
Tomasz Śmietanka (lista 
KO), były burmistrz Kozienici 
obecny radny Sejmiku mazo-
wieckiego otrzymał 3984 gło-
sy, w tym w gminie Kozienice 
2481, a w całym powiecie  
kozienickim 3063 głosy. 

Startujaca z 7.miejsca listy 
Trzeciej Drogi Ewa Malec-
-radna miejska i dyrektor 
LO w Kozienicach, uzyskała 
czwarty wynik na liście-2550 
głosów, w tym w powiecie 
kozienickim  37% czyli 947 
głosów, pozostałe w regionie. 
Startujący z list Nowej Lewicy 
Roman Wysocki i Artur Kac-
przak otrzymali odpowiednio  
428 i 251 głosów.

Załączone tabele pochodzą 
z strony Państwowej Komisji 
Wyborczej (https://wybory.
gov.pl/sejmsenat2023/)

Wyniki głosowania na komitety w powiecie kozienickim.n 

Wyniki głosowania na komitety w gminie Kozienice.n 

Za nami wybory parlamentarne do X kadencji Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej 
i XI kadencji senatu oraz ogólnokrajowe referendum, które jak wiemy okazało 
się nieważne z powodu zbyt niskiej frekwencji. Poniżej prezentujemy jak rozło-
żyły się głosy w naszym regionie.

Wyniki głosowania na komitety w okręgu wyborczym nr 17.n 
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TOWARZYSKIE

PRACA

MOTORYZACJA

RÓŻNE

• Sprzedam Mercedes-Benz 
B200 CDI. Silnik: 2 (140 koni). 
Rok produkcji: grudzień 2009. 
Przebieg: 204 000. Cena: 25900 
do negocjacji. Tel. 514-662-879
• Sprzedam skuter akumulatoro-
wy czterokołowy firmy METEOR, 
sprawny, mało używany. Cena 
do uzgodnienia, ok. 2500 zł.  
Tel. 660-954-299
• KUPIĘ STARE MOTOCYKLE A 
TAKŻE CZĘŚCI I POZOSTAŁOŚCI 
PO NICH. TEL. 795-529-520
• Kupię stare motocykle, moto-
rowery, części. Tel. 663-999-631
• Kupię STARE MOTOCYKLE I SA-
MOCHODY wsk, mz, simson, mo-
torynka itp FIAT, POLONEZ. Ciąg-
niki rolnicze. Tel. 721 029 688

• Sprzedam bąka z silnikiem do ro-
bienia śruty, przyczepkę do ciagni-
ka. Tel. 696-195-067
• Sprzedam bramę z furtką, 4 
przęsła metalowe, deski ca-
lówki (sosna), 2 sedesy po-
znańskie i umywalki nowe.  
Tel. 668-803-997
• Sprzedam drzewo opałowe 
sosnowe suche dwuletnie po-
rąbane cena 150zł + transport.  
Tel. 662-018-044
• Sprzedam stemple budowlane dł. 
2.9 m lub inna długość. Mam też 
drzewo opałowe (gałęzie). Odbiór 
w Stanisławicach. Cena do uzgod-
nienia. Tel. 609-972-576
• Remonty - malowanie, gładzie, 
ścianki działowe, sufity podwiesza-
ne. Tel. 504-937-715
• Sprzedam stemple budowlane 
3.1 m. 3.5 m. Tel. 510-611-900
• Sprzedam rower BMX. Cena do 
uzgodnienia. Tel. 606-743-998
• Sprzedam silnik z reduktorem 
1.1. KW, 2 szt., cena do uzgodnie-
nia, tel. 509 113 924
• Sprzedam nową lampę tylną 
(lewą) do VW POLO 9N (okularnik) 
oraz elektryczne lusterko boczne 
(prawe) z lekko uszkodzoną obudo-
wą. Cena za w/w części 100 zł, do-
dam do kompletu instrukcję obsłu-
gi VW POLO 9N. Tel. 515-687-411

• Mężczyzna lat 50 - auto, miesz-
kanie w  Świerżach Górnych, bez 
nałogów.  mwolski1@onet.pl. 
Tel. 5066-426-44 lub 510-640-904
• Facet 50 lat pozna kobietę z 
Kozienic i okolic. Proszę o SMS-y. 
Tel. 508-615-325
• Kawaler bez nałogów z okolic 
Kozienic, niezależny finansowo, 
50 lat, pozna Panią w wieku oko-
ło 40-45 lat. Tel. 531-743-301

Korepetycje z matematyki 
(szkoła podstawowa 

i średnia)
Dojeżdżam na terenie 

Kozienic, Radomia, Pionek… 
Tel. 798-643-891

Sprzedam tanio mieszkanie 
60m², 3-pokojowe, osiedle 

Energetyk (Kozienice). 
Tel. 500-590-165

Sprzedam działki nr 948  
(o pow. 0,5073 ha), nr 1039/2 
(o pow. 0,1571 ha) i nr 1075/2 
(o pow. 0,6579 ha). Wszystkie 
położone w Kozienicach, sta-

nowią grunty orne oraz grunty 
zadrzewione i zakrzewione na 

użytkach rolnych. Działki nr 
948 i 1075/2 także łąki trwałe.  

Cena do uzgodnienia. 
Tel. 888-215-531 (po godz.16)

NIERUCHOMOŚCI

• Sprzedam działkę budowlaną 
w Chinowie, 2000m². Cena do 
uzgodnienia. Tel. 728-789-998
• Sprzedam mieszkanie - Świerże 
Górne 6/9, parter, 45m², 165 000 
zł. Cena do uzgodnienia. Ładne, 
ustawne. Tel. 510-640-904 lub 
5066-426-44
• Na sprzedaż mieszkanie 2-poko-
jowe własnościowe (blok), 46m², 
III piętro, przy ul. Kopernika (Kozie-
nice - Os. Energetyki). Piękny, no-
woczesny balkon. Bardzo atrakcyj-
na lokalizacja - szkoła, przedszkola, 
apteka, przychodnia, poczta oraz 
bardzo duża ilość sklepów i marke-
tów. Możliwość sprzedaży z umeb-
lowaniem. Cena do uzgodnienia. 
Tel. 505-299-275
• Sprzedam mieszkanie własnoś-
ciowe 2-pokojowe na ul. Kopernika 
16, 1. piętro, 44,3 m2. Do mieszka-
nia przynależy piwnica. Możliwość 
kupna z meblami. Zapraszam do 
kontaktu: 695101914
• Sprzedam 2 ha ziemi or-
nej w Holendrach Kozieni-
ckich. Cena do uzgodnienia.  
Tel. 883-240-755

• Sprzedam bale z rozbiór-
ki / zmywarkę wolnostojącą 
Bosch / stolik rozkładany / lo-
dówkę. Cena do uzgodnienia,  
tel. 795 - 169 - 522
• Sprzedam siewnik zbożowy Euro-
-Masz, nowy. Cena 20 tys. Janików, 
Tel. 504-567-332

• Sprzedam dom z budynkami go-
spodarczymi i garażem położone 
w Holendrach Piotrkowskich 29, 
trasa Kozienice-Świerże Górne, 
po pow. 4000 m². Cena do uzgod-
nienia. Więcej informacji pod nr  
tel. 789-385-846
• Sprzedam dom z budynkami go-
spodarczymi o powierzchni 19 Ar. 
Położone w Ruda 26 koło Kozienic. 
Tel. 510-722-133
• Sprzedam działkę rolno-budow-
laną o powierzchni 1,12 ha, (szer. 
25 mb), przeznaczoną na zabudo-
wę jednorodzinną i zagrodową, 
poł. w miejsc. Brzóza przy ul. Par-
cela. Media - wodociąg i światło 
- w działce. Cena do uzgodnienia. 
Tel. 697-001-702
• Sprzedam mieszkanie 3-poko-
jowe, 58.9 m², ul. Konarskiego 
lub zamienię na kawalerkę albo 
mieszkanie 2-pokojowe do 40 m². 
Blisko jest szkoła, przedszkole, żło-
bek, przychodnie lekarskie, sklepy.  
Tel. 696-146-200
• Sprzedam działkę - Jani-
ków 1200m2, wszystkie me-
dia - cena do uzgodnienia.  
Kontakt: 504-567-332
• Sprzedam działki budowlane w 
Janikowie 1200m². Tel. 604-181-
478 lub 503-124-381

POLSKA CEGŁA 
Żytkowice

zatrudni bez kwalifikacji i doświadczenia:
- pracowników do pracy przy paletowaniu cegły
- pracowników do pracy na hali produkcyjnej

Tel. kontaktowy 600 030 838

Sprzedam
WITRYNA CUKIERNICZA 

CHŁODNICZA IGLOO MARTA
Tel. 512 495 193

SPRZEDAM KREDENS
+ POMOCNIK ORAZ KOŁA DO WOZU

CENY DO UZGODNIENIA, TEL. 517-289-792
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Beata Smykiewicz-Różycka, na co dzień nauczycielka w kozienickim liceum, rok temu 
napisała i wydała bajkę terapeutyczną o Jeżyku Igiełce, z tekstem po polsku i ukraiń-

sku, mającą pomagać dzieciom radzić sobie z doświadczeniem wojny. Już za niecały mie-
siąc poznamy kolejne przygody Jeżyka Igiełki, których przeżywanie tym razem pomóc  
ma dzieciom zmagającym się z cukrzycą.

Jeżyk Igiełka i Lanka pomogą dzieciom z cukrzycą

Tygodnik OKO: Co to właści-
wie znaczy, że bajka jest tera-
peutyczna?

Beata Smykiewicz-Różycka: To 
może znaczyć bardzo dużo, ale w 
najprostszej postaci tyle, że baj-
ka ma pomóc dzieciom — tym, 
które tego potrzebują, czyli np. 
chorują albo zmagają się z trau-
mą wojenną, jak było w wypad-
ku pierwszej części. Może być to 
również tekst, który pozwoli zro-
zumieć coś tym, których schorze-
nie nie dotyka bezpośrednio, ale 
obcują z nim i nie rozumieją go. 
Czyli: tekst terapeutyczny to taki, 
który ma na celu coś wyjaśnić, 
ułatwić. W zależności od odbior-
cy stosowane są różne metody.

Słowo “terapeutyczny” ko-
jarzy się z czymś, co robi spe-
cjalista, a tymczasem tu mamy 
coś, co ma działać… no właśnie, 
gdzie — w domu?

Myślę, że w domu w sposób 
doskonały działają rodzice, ale 
świat dziecięcy — bo dzieciom 
głównie dedykuję tę książkę — 
nie kończy się w domu. Wręcz 
przeciwnie, bo dom to są wa-
runki, rzekłabym, laboratoryjne, 
bardzo przyjazne dla dziecka. 
Rodzice, którzy mają chore dzie-
cko, robią wszystko, aby ono było 
jak najszczęśliwsze. Natomiast 
wychodząc na zewnątrz, to dzie-
cko zaczyna mierzyć się z niezro-
zumieniem, często z wrogością, 
wynikającą z lęku, nierozumienia 
sytuacji przez inne dzieci, a cza-
sem nawet dorosłych. Moim za-
daniem było więc stworzyć taki 
tekst, który pomoże tym dzie-
ciom funkcjonować w tej prze-
strzeni pozadomowej.

Wspomniała Pani o pierwszej 
książce. Tam temat niejako na-
rzuciła otaczająca rzeczywistość 
— wybuchła wojna, pojawiła się 
kwestia związanych z nią traum 
u dzieci, trzeba było jakoś zare-
agować. Dlaczego teraz akurat 
cukrzyca?

Dokładnie z tego samego 
powodu. Paradoksalnie druga 
część Igiełki, o cukrzycy, jest kon-
sekwencją pierwszej części, o 
wojnie. Z tą pierwszą byłam za-
praszana do szkół i przedszkoli. 
Opowiadając tam o Igiełce, oglą-
dając wersję cyfrową z dziećmi, 
czytając, prowadząc zajęcia, ob-
serwowałam moich małych od-
biorców. Zauważyłam dziewczyn-
kę, która miała na sobie legginsy, 
a do tego założoną spódniczkę 
z tiulu. Trochę dziwne połącze-
nie — spodenki i spódniczka, 
taka bardzo stercząca na boki. 
To mnie zainteresowało, a los 
spowodował, że w ciągu 15-20 
minut od momentu, gdy zwróci-
łam na to uwagę, dał się słyszeć 
w oddziale przedszkolnym pisk, 
dosyć alarmujący. Po schodach 
wbiegła pani woźna i okazało się, 
że ona ma w telefonie aplikację 
telefoniczną połączoną z pom-
pą — bo ta dziewczynka pod tą 
spódniczką ukrywała właśnie 
pompę insulinową. Zobaczyłam 
wtedy, jak funkcjonuje to dzie-
cko, jak działa pani woźna, ka-
dra pedagogiczna i jak reagują 
dzieci. Sama również uczę, tyle 
tylko, że licealistów. W tej chwili 

mam 7 klas, ale w zeszłym roku, 
kiedy pisałam Igiełkę, na 6 klas, 
w których uczyłam, w trzech 
miałam uczennice z pompą in-
sulinową. Jedna z nich jest moją 
wychowanką. Będąc tak z każdej 
strony może nie tyle atakowana 
przez cukrzycę, ile przez nią in-
spirowana, jakkolwiek to brzmi, 
wiedziałam już, o czym będzie 
kolejna część, że trzeba zrobić 
coś, żeby poprawić standard ży-
cia dzieci z cukrzycą. Bo z moich 
doświadczeń, podobnie jak z 
opowieści rodziców moich ucz-
niów z pompą, wynika, że strach 
społeczny jest tak duży, że np. ta 
moja wychowanka pierwszy raz 
na wycieczkę szkolną pojechała 
dopiero ze mną w pierwszej kla-
sie liceum. Nigdy wcześniej. Lęk 
opiekunów szkolnych i nauczy-
cieli był taki, że nikt nie odważył 
się jej zabrać ze sobą.

Rozumiem, że chodzi o lęk 
przed tym, że nie poradzą sobie, 
gdy coś się stanie…

Tak. Choć dziwi mnie to dla-
tego, że teraz, współpracując z 
Warszawskim Uniwersytetem 
Medycznym, który prowadzi 
Blankę, wiem, że dzieci, które 
opuszczają poradnie diabetolo-
giczne zaopatrzone w pompę i 
w insulinę, mają również, mó-
wiąc językiem muzycznym, rider, 
gdzie jest rozpisane wszystko po 
kolei, co należy robić w sytuacji, 
gdyby coś się zaczęło dziać. Ist-
nieje natomiast duża przepaść 
między takim racjonalnym czy-
taniem tekstu a reagowaniem w 
obliczu zagrożenia.

Trudno chyba opisywać tak 
złożone i trudne tematy w for-
mie lekkiej, przystępnej dla 
dzieci?

No tak, szczególnie że mu-
siałam tu, tak jak za pierwszym 
razem, bardzo ostrożnie opero-
wać emocjami, żeby nie zrobić 
dzieciom krzywdy, żeby ich nie 
przerazić, nie zasmucić, ale też 
pokazać skalę problemu. Tam w 

postaci smoka - Putina, a tutaj 
w postaci wróżki Gapiuszki, któ-
ra jest kwintesencją cukrzycy. 
Chodziło mi o to, żeby dziecko, 
które jest dotknięte cukrzycą, 
nie było przez dzieci stygmaty-
zowane, czyli np. gdybym miała 
tam złą wiedźmę czy czarownicę, 
to mielibyśmy stygmatyzację. A 
ja tu sobie stworzyłam Gapiusz-
kę. Taką wróżkę, która ciągle coś 
gubi, zapomina, a konsekwencje 
tego zagubienia odpiera właśnie 
jeżyczka o wdzięcznym imieniu 
Lanka. Moja klasa, którą popro-
siłam o wybranie imienia dla 
bohaterki, uznała, że będzie to 
nasza Blanka, tylko tutaj bez B z 
przodu. I tak mamy Lankę.

Jakie nadzieje są związane z tą 
książką? Jak ona powinna funk-
cjonować, jaką zmianę powodo-
wać w rzeczywistości?

Przede wszystkim ogromną 
zmianę spowodowała we mnie, 
dlatego, że pochyliłam się nad 
problemem cukrzycy i okazało 
się, że jest to choroba dziecięca, 
która w tej chwili przybiera w 
Polsce rozmiary schorzenia spo-
łecznego. Jest to przerażające, 
w jakim kierunku zmierzamy, jak 
duży procent dzieci choruje dziś 
u nas na cukrzycę. To choroba 
cywilizacyjna, o której trudno 
mówić, ale udawanie, że jej nie 
ma i oczekiwanie od dziecka, że 
będzie dzielniejsze niż dorośli, 
jest bez sensu. Moim marze-
niem było pierwotnie stworzenie 
tekstu w wersji cyfrowej tak jak 
przy pierwszej części bajki. Dzięki 
Enei, bo to oni cały czas są mece-
nasem i partnerem dla projektu, 
który nosi miano Matki Matkom, 
Dzieci Dzieciom. Jest to projekt 
non profit, sama nazwa wskazu-
je do kogo adresowany. Niestety, 
moje apetyty urosły tak bardzo, 
że uznałam, że samo wydanie 
książki na teren Kozienic i do-
starczenie jej tylko do wybranych 
placówek to jest dużo za mało. 
Zamarzyło mi się, po rozmowach 
na forach z rodzicami, których 
dzieci dotknięte są cukrzycą, 

żeby ta książka trafiła do jak naj-
większej liczby poradni w Polsce, 
szkół i przedszkoli. Oczywiście 
strona jezykigielka.pl, którą za-
łożyliśmy przy okazji poprzedniej 
części, nadal będzie funkcjono-
wała i będzie można pobierać 
PDF-y bez żadnych ograniczeń.

Premiera drugiej książki będzie 
14 listopada, bo wtedy jest Świa-
towy Dzień Cukrzycy. Jestem już 
po nagraniach, wszystko jest już 
wyrenderowane. Bajka jest już 
po korektach edytorskich. W tej 
chwili właśnie kończą nam się 
prace nad grafiką i animacją. Po-
trzeby są jednak tak duże, a moż-
liwości tak małe, że po rozmowie 
z rodzicami, których dzieci cho-
rują, doszliśmy do wniosku, że 
dobrze będzie, jeżeli stworzymy 
zrzutkę, czyli uruchomimy social 
media i zrobimy wszystko, co jest 
możliwe, żeby jak największa 
liczba dzieci dostała tę książecz-
kę do rąk. Mam nadzieję, że nam 
się to uda.

Książka została pięknie zilu-
strowana.

Tak, to jest w ogóle d przepięk-
na historia, dlatego że Marcin 
Skoczek to pierwsza liga ilustra-
torów dziecięcych w Polsce i kie-
dy po raz pierwszy podesłałam 
mu swój tekst, nie miałam żadnej 
gwarancji, że on się zechce nad 
tym pochylić, ponieważ jest tego 
typu artysta, któremu nie jest 
wszystko jedno. Nieraz rezygnu-
je z jakiegoś projektu dlatego, że 
pod względem artystycznym czy 
jakimkolwiek innym on mu nie 
odpowiada. Więc to, że przyjął 
mój tekst poprzedni, a potem 
pochylił się nad drugim i zechciał 
go zilustrować, to coś fantastycz-
nego. Bardzo wzruszające jest 
dla mnie widzieć własny tekst cu-
dzymi oczyma, zwłaszcza że jakoś 
udało nam się stworzyć z Marci-
nem taki rodzaj porozumienia, 
który sprawia, że w tym, o czym 
piszę, on doskonale wyczuwa 
każdy detal i to wszystko poka-
zuje. To są moje emocje, które 
on czyta absolutnie bezbłędnie, 
ukazując w pierwszej części zło w 
postaci wojny, a tutaj w postaci 
cukrzycy, ale w taki sposób, żeby 
dzieci nie przerażać, nie piętno-
wać i nie stygmatyzować, ale 
pomagać. Zresztą przy pierwszej 
części mieliśmy wstęp psycho-
loga, pani Ewy Jarosz z poradni 
psychologiczno-pedagogicznej, 
którą teraz poprosiłam o tę samą 
uprzejmość. To jest skierowane 

do dorosłych, czyli właśnie do 
moich koleżanek, nauczycielek, 
do rodziców innych dzieci, żeby 
się nie bali, a także do rodzi-
ców, których dzieci zachorowały. 
Również pielęgniarka-diabetolog 
dała komentarz stricte medycz-
ny, który też ma pomóc. Ostatnia 
scena z Igiełki, kiedy już przygody 
nasze szczęśliwie się kończą - jak 
w każdej baśni - zawiera zresztą 
instruktaż. Chodzi o pen insu-
linowy, czyli o to, w jaki sposób 
dzieci mogą pomóc. I znowu ma-
rzy mi się, żeby przeprowadzić 
szkolenie z dziećmi o tym, jak 
tym ukłuć. Nawet jeśli jako dzie-
ci nigdy tego nie zrobią, to samo 
oswojenie się z tym być może za 
lat 5, 7 czy 10 zaowocuje tym, że 
te zareagują dokładnie wtedy, 
kiedy to będzie absolutnie po-
trzebne. Bo tutaj liczą się minuty. 
Jeśli dziecko wpada w śpiączkę 
hipoglikemiczną, trzeba mu po-
móc natychmiast. Kiedy ja jeżdżę 
z Blanką na wycieczkę, to zawsze 
mamy o tym rozmowę, ona nam 
wszystko tłumaczy, co roku przy-
pomina. Dzięki temu zawsze wie-
my, gdzie jest pen, w której kie-
szeni, żeby w razie czego uderzyć 
w odpowiednie miejsce, co moż-
na zrobić nawet przez ubranie.

Ważne chyba, jak zawsze przy 
pierwszej pomocy, żeby poko-
nać ten strach przed zrobieniem 
czegoś źle?

Tak, bo czego się boimy? Tego, 
czego nie rozumiemy. Nie mogę 
dzieciom tego nazwać wprost, 
ale mogę wykorzystać postaci 
metaforyczne i świat, który wy-
kreowałam. Mam nadzieję, że na 
tyle atrakcyjny, że powtórzy suk-
ces Igiełki pierwszej, której w tej 
chwili mamy już ponad 110 000 
odsłon na YouTubie, co szalenie 
mnie cieszy. Teraz gdy w social 
mediach pojawiają się pierwsze 
informacje, że prace nad książką 
dobiegają końca, widzę entuzja-
styczne posty i prywatne wiado-
mości, że ludzie czekają, i to nie 
tylko tu w Kozienicach. To miłe i 
świadczy o tym, że jest to chyba 
potrzebne.

rozmawiał AlKo

P.S. W ramach ciekawostki z 
ostatniej chwili — do pomocy 
udało się pozyskać m.in. Man-
darynę, która sama zmaga się z 
cukrzycą i zgodziła się zostać am-
basadorką projektu, a jej dobre 
słowo i zasięgi w social mediach 
na pewno pomogą w promocji 
książki!
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Mistrzostwa Grupy Enea w Tenisie Stołowym
W sobotę, 21 października 2023 roku Enea Wytwa-

rzanie już po raz siódmy zorganizuje Mistrzostwa 
Grupy Enea w Tenisie Stołowym. W zawodach wezmą 
udział obecni i emerytowani Pracownicy całej Grupy.

Mistrzostwa rozpoczną się już od 
godzin porannych i rozegrane zosta-
ną w hali sportowej Kozienickiego 
Centrum Rekreacji i Sportu, przy ul. 
Głowaczowskiej 26.

W tym dniu dla uczestników 

oraz kibiców przygotowana zo-
stała wyjątkowa niespodzianka.

W wydarzeniu z ramienia Pol-
skiego Związku Tenisa Stołowe-
go udział wezmą i zaprezentują 
się zawodnicy oraz trener Kadry 

Narodowej Seniorów w Tenisie 
Stołowym.

Serdecznie zapraszamy sympa-
tyków tej dyscypliny do wspólne-
go kibicowania!

Kto może się zgłosić do konkursu?
Do naszej akcji zapraszamy wszystkich:

• uczniów szkół podstawowych (klasy 4-8),
• uczniów szkół ponadpodstawowych z całej Polski! 
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- Tym budynkiem robimy milo-
wy krok w komunalnym budow-
nictwie mieszkaniowym – mówi 
burmistrz Piotr Kozłowski - Przez 
lata w naszej gminie brakowało 
być może determinacji, być może 
zrozumienia, że dla wielu osób 
nabycie mieszkania na komercyj-
nym rynku, czy to kupienie, czy 
wynajem, jest  po prostu niemoż-
liwe. Dla mnie oczywistym było, 
że brak mieszkań – szczególnie 

dla młodych – jest dużym prob-
lemem i że tę lukę trzeba zacząć 
wypełniać. W rezultacie podję-
tych podczas tej kadencji dzia-
łań oddaliśmy do użytku nowo-
czesny blok komunalny – dodaje  
burmistrz.

Powierzchnia użytkowa budyn-
ku to 1123,78 m2. Cztery kondyg-
nacje nadziemne, 16. mieszkań, 
garaże podziemne, winda, par-
kingi, ciepło z miejskiej kotłow-

ni. Wartość inwestycji wyniosła 
7,2 mln zł z czego 80%, czyli 5,8 
mln zł, to bezzwrotne dofinanso-
wanie, pozyskane przez gminę z 
funduszu dopłat, z Banku Gospo-
darstwa Krajowego.

- Kiedy kilka lat temu mówiłem 
o tej inicjatywie, spotykałem się z 
ironią, z niedowierzaniem, nawet 
ci którzy uznawali, że te miesz-
kania są potrzebne, raczej od-
radzali. Odradzali, bo wieszczyli 
porażkę, wieszczyli, że to będzie 
dobry argument, żeby uderzać w 
burmistrza, w radę – mówi bur-
mistrz. - Tym obiektem udowad-

niamy, że potrafimy, a patrząc na 
budynek, patrząc na przyszłych 
lokatorów, wiem że było warto.

Burmistrz Kozienic podkreśla, 
że to nie koniec gminnych inwe-
stycji mieszkaniowych w mieście:

- Obecnie projektuje się kolejny 
blok, na 50 mieszkań, realizowa-
ny w ramach Społecznej Inicja-
tywy Mieszkaniowej, czyli spółki 
założonej przez kilka samorzą-
dów i podmiot państwowy, tj. 
Krajowy Zasób Nieruchomości. 
Na inwestycję pozyskaliśmy  
3 mln zł dotacji. W tym roku 
mają zakończyć się prace pro-

jektowe. W roku następnym ma 
ruszyć budowa i nabór na najem-
ców bądź właścicieli – bo będzie 
możliwość wykupienia mieszkań. 
Mam nadzieję, że w ciągu 2-3 
lat udostępnimy 50 mieszkań 
kolejnym osobom – informuje  
Piotr Kozłowski.

Inwestycje z zakresu budowni-
ctwa mieszkaniowego są uzupeł-
nieniem prospołecznych działań 
realizowanych w obecnej kaden-
cji przez kozienicki samorząd..

Pierwszy od 30 lat blok komunalny w Kozienicach
W piątek, 13 października br. odbyło się uroczyste oddanie 

do użytku nowego bloku mieszkalnego w Kozienicach. 
Jest to pierwszy od 30 lat blok komunalny wybudowany w 
naszym mieście.

5. warsztaty „Kobiety Kobietom” za nami Nowe drogi 
w Gminie Kozienice
W Gminie Kozienice odbyły się kolejne odbiory tech-

niczne dróg, tym razem w Samwodziu i w Wólce Ty-
rzyńskiej B. Obie Inwestycje zostały zrealizowane w ramach 
projektu, pn. „Poprawa standardu i jakości sieci drogo-
wej na terenie miasta i gminy Kozienice - etap II”, na które 
gmina pozyskała dofinansowanie z Rządowego Funduszu  
Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych.

- Inwestycje długo oczekiwane 
przez mieszkańców. W sumie na 
te dwa zadania, na 1,7 km dróg, 
wydaliśmy prawie 3,4 mln zł. 
Myślę, że mieszkańcy będą zado-
woleni, a drogi będą służyły Im 

przez lata poprawiając  komfort 
i jakość życia – przekazuje bur-
mistrz Piotr Kozłowski.

Wykonawcą zadania jest 
Przedsiębiorstwa Robót Drogo-
wych Sp. z o.o. ze Zwolenia.

O szczęściu, nawykach, żywieniu, a także o inności, różnorodności i inkluzyj-
ności, mowa była na kolejnym, piątym już spotkaniu z cyklu „Kobiety Kobie-

tom”. Odbyło się ono w czwartek, 12 października, w CKA w Kozienicach. Tym ra-
zem pomysłodawczyni całego przedsięwzięcia - Zastępca Burmistrza ds. Społecznych 
Dorota Stępień, zaprosiła do naszego miasta dwie wyjątkowe osobowości Darię Ładochę  
i Aleksandrę Petrus.

Daria Ładocha, dziennikarka 
radiowa i telewizyjna, autorka 
książek, ekspert świadomego 
odżywiania, poprowadziła swoje 
spotkanie z paniami pod hasłem 
szczęście w nawyku. Z kolei Alek-
sandra Petrus - komiczka, stand 
–uperka, mówczyni motywacyj-
na - mówiła o tolerancji, inności, 

różnorodności i inkluzywności. 
Obydwa wykłady zostały bardzo 
dobrze przyjęte, przez licznie 
zgromadzoną publiczność.

- Chcę, żeby każde spotkanie, 
które organizuję było inne. Chcę 
pokazywać kobietom, naszym 
mieszkankom, że mogą się mo-
tywować, mogą rozmawiać o 

różnych sprawach.(…) – mówi 
wiceburmistrz Dorota Stepień i 
dodaje - Zapraszam, 9 listopada, 
na ostatni wykład z tego cyklu i 
zapewniam, że też będzie inaczej.

Organizatorem wydarzenia 
była Gmina Kozienice, a partne-
rem Kozienicki Dom Kultury im. 
B. Klimczuka.
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GARBATKA-LETNISKO

Remont budynku strażnicy 
OSP Garbatka-Letnisko

Dzień inny niż wszystkie…

Inwestycje w bezpieczeństwo  mieszkańców

ZAKOŃCZYŁA SIĘ JEDNA Z NAJWAŻNIEJSZYCH INWESTYCJI

Dzień Patrona i Ślubowanie Klas Pierwszych

Gmina Garbatka-Letni-
sko w ramach zadania 

,, Mazowieckie strażnice 
OSP-2023’’ otrzymała od 
Samorządu Województwa 
Mazowieckiego dotację ce-
lową w kwocie 40.000,00 zł 
(słownie złotych: czterdzieści 
tysięcy) na remont budynku 
użytkowanego przez jednost-
kę Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Garbatce-Letnisko.

Stacja Uzdatniania Wody, z której dystrybuowana jest woda do wszystkich zakątków na-
szej Gminy, została uruchomiona w 1991 roku, dlatego tak ważne jest aby obiekt ten był 
utrzymywany w jak najlepszym stanie technicznym.

9 października 2023 roku w Publicznej Szkole Podstawowej im. Królowej Jadwi-
gi w Garbatce-Letnisko obchodziliśmy dwie uroczystości – Dzień Patrona Szkoły  
oraz Ślubowanie i pasowanie na uczniów dzieci klas pierwszych.

W październiku br. w ramach 
otrzymanych środków wykonano 
remont budynku OSP w zakresie 
elewacji zewnętrznej garażu.

Całość  realizacji zadania zosta-
ła pokryta ze środków z dotacji.

#Mazowszepomaga, #progra
mywsparcia,#solidarnośćmazow
iecka

Wobec tego Gmina, w okresie 
ostatniej dekady, poczyniła wiele 
zabiegów:

• w roku 2012 dokonano wy-
miany złóż filtracyjnych oraz wy-
miany i konserwacji urządzeń,

• w roku 2016 dokonano che-
micznego czyszczenia filtra stud-
ni awaryjnej, znajdującej się na 
terenie Stacji,

• w roku 2019 zakupiono i za-
montowano nowe pompy głębi-
nowe,

• w roku 2020 wywiercona zo-
stała nowa studnia głębinową, 
której pokłady wody są w stanie 
zaspokoić całkowite zapotrzebo-
wanie mieszkańców naszej Gminy.  

Gruntowna modernizacja Sta-
cji Uzdatniania Wody rozpoczęła 
się w II półroczu 2022 roku. 

W pierwszej kolejność praco-
wano nad wymianą układu tech-

nologicznego wody przy równo-
ległej pracy istniejącego obiektu, 
po to by w jak największym stop-
niu zminimalizować ryzyko bra-
ku możliwości dostaw wody do 
gospodarstw domowych. Prace 
te zakończyły się pomyślnie, a 
w naszych kranach płynie woda, 
która przeszła proces uzdatnia-
nia w nowych urządzeniach.

Ponadto w obiekcie dokonano 
wymiany instalacji elektrycznej 
oraz zakupiono agregat prądo-
twórczy o mocy 100KW. Jest on 
niezbędny do dystrybucji wody w 
przypadku braku zasilania, które 
często zanika podczas anomalii 
pogodowych, a te coraz częściej 
się pojawiają na naszym terenie.

Cały obiekt stacji został objęty 
monitoringiem. W tym celu za-
montowano 6 kamer w budynku 
Stacji oraz 6 kamer na zewnątrz.

Ponadto wymieniono stolarkę 
okienną i drzwiową, wykonano 
ocieplenie ścian zewnętrznych 
oraz zagospodarowanie terenu, 
poprzez wykonanie z kostki bru-
kowej dojść i dojazdu do obiektu.

Dnia 4 września br. dokonano 
końcowego odbioru inwestycji.

Wartość inwestycji opiewała 
na kwotę ponad 3 mln. zł, z czego 
1,8 mln zł to środki rządowe 

z tzw. „Polskiego Ładu”.
To nie koniec przedsięwzięć 

na Stacji Uzdatniania Wody, bo-
wiem 16.05.2023r. podpisaliśmy 
umowę na termomodernizację 
budynków użyteczności pub-
licznej, w ramach której zosta-
nie położone nowe pokrycie 
dachowe z papy termozgrze-
walnej. Na ten cel Gmina rów-
nież otrzymała dofinansowanie  
ze środków „Polski Ład”.

Radosny śmiech, mocne uściski, bukiety kwiatów mie-
niące się wszystkimi kolorami tęczy i moc gorących ży-

czeń płynących z serca … Od samego poranka w naszej 
szkole słychać było wesoły gwar, śpiew i brawa  dobiega-
jące do uszu z sal lekcyjnych i innych zakątków szkolnych 
murów. Dzień 13 października niewątpliwie różnił się od 
pozostałych, a to za sprawą wyjątkowej okazji, Dnia Eduka-
cji Narodowej. Wszyscy, zarówno nauczyciele, jak i ucznio-
wie, byli w znakomitych nastrojach, a na twarzach dostrzec  
można było promienne uśmiechy.

Święto oświaty w naszej szkole 
było obchodzone bardzo uroczy-
ście. O godzinie 11:00 w Gmin-
nej Hali Sportowej rozpoczęła 
się  akademia, w której uczest-
niczyła cała społeczność szkolna 
oraz zaproszeni goście: Sekretarz 
Gminy Garbatka – Letnisko - pani 
Marzena Pomarańska, Skarbnik 
Gminy - pani Aleksandra Mie-
czyńska, Przewodniczący Rady 
Gminy - pan Włodzimierz Mazur,  
Przewodnicząca Rady Rodziców 
– pani Adriana Roszak, przedsta-
wicielka Rady Rodziców – pani 
Aneta Zawodnik oraz emerytowa-
ni nauczyciele.

Po krótkiej lekcji historii głos 
zabrała pani dyrektor Agnieszka 
Babańca, która podziękowała na-
uczycielom oraz pracownikom ad-
ministracji i obsługi za wkład pra-
cy, poświęcenie i zaangażowanie.

W tym wyjątkowym dniu rów-
nież uczniowie wyrazili nauczycie-
lom swoją wdzięczność za prze-
kazywanie wiedzy, kształtowanie 

charakteru, uśmiech, miłe słowo 
i opiekę każdego dnia, po czym 
wręczyli dyrekcji szkoły, gronu pe-
dagogicznemu oraz gościom słod-
kie upominki.

Następnie nauczycielom oraz 
pracownikom obsługi i admini-
stracji zostały wręczone nagrody 
Wójta oraz Dyrektora Szkoły. Tym 
miłym akcentem zakończyła się 
część oficjalna akademii. Chwilę 
później miał miejsce występ ar-
tystyczny. Uczniowie klas drugich 
zaprezentowali zabawną scenkę z 
życia szkoły, wyrecytowali wiersze 
i zaśpiewali piosenki dedykowane 
nauczycielom.

Część artystyczna uroczystości 
z okazji Dnia Edukacji Narodowej 
została przygotowana przez ucz-
niów klas drugich pod czujnym 
okiem wychowawczyń: pani Do-
miniki Grygiel i pani Natalii Kęski. 
(Oprawa muzyczna: Agata Sty-
czyńska, scenografia: Katarzyna 
Sobkiewicz , zdjęcia: Monika Ro-
dakowska, Karolina Matejszczak).

Gmina Garbatka-Letnisko zakończała kolejną inwestycję 
w modernizację oświetlenia polegającą na rozbudowie 

oświetlania ulicznego w msc.  Molendy.

Posadowiono 7 słupów oświet-
leniowych. Koszt inwestycji ok. 
80.000,00 zł
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Dwa niezwykłe spotkania autorskie w ramach Projektu BLISKO
4 października 2023 r. odbyły się dwa spotkania autorskie w ramach projektu „Z biblioteką 

jak z obrazem - sztuka i tradycja" realizowanego przez kozienicką bibliotekę w ramach 
Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 kierunek interwencji 4.1 BLISKO.

Pierwszym gościem, który 
tego dnia zawitał do Kozienic był 
podróżnik i społecznik, mówca 
motywacyjny Jan Mela. Wie-
czorem z czytelnikami biblioteki 
spotkała się Marzena Rogalska, 
ceniona i lubiana dziennikarka 
telewizyjna i radiowa, autorka 
cyklu książek „Wyprzedaż snów” 
i „Karla Linde”.

Janek Mela przyciągnął wielu 
młodych ludzi. W czasie dwóch 
spotkań Sala kameralna Kozieni-

ckiego Centrum Kulturalno-Ar-
tystycznego wypełniona została 
po brzegi.

Dla kozienickiej młodzieży 
była to możliwość kontaktu i 
wysłuchania historii wspaniałe-
go człowieka, pełnego pasji, ma-
rzeń, niesamowitych doświad-
czeń.

Spotkania chwilami bardzo 
emocjonalne i poruszające po-
ważne tematy, pełne były aneg-
dot, ciekawych obrazów z po-

dróży i życiowych przemyśleń, 
skłaniających do głębszych re-
fleksji.

Jan Mela nie wstydził się mó-
wić o swojej młodości, zała-
maniu po wypadku, w którym 
stracił rękę i nogę, chwilach 
zwątpienia i walce o samoak-
ceptację. Podkreślił, jak ważne 
dla niego było wsparcie rodzi-
ny, przyjaciół oraz spotkanie z 
polarnikiem Markiem Kamiń-
skim, które okazało się kolej-
nym punktem zwrotnym w jego 
życiu. Mówił, że jest szczęśliwy 
i niczego w swoim życiu by nie 
zmienił.

W czasie spotkań motywował 
młodzież do pracy nad sobą, 
przekonując, że nigdy nie należy 
rezygnować z marzeń. Marze-
nia same się nie spełnią - mu-
simy im pomóc. Jak podkreślał  
wbrew pozorom świat jest mały, 
dostępny dla wszystkich i czeka 
na to byśmy go odważnie odkry-
wali i poszerzali horyzonty nie 
bacząc na trudności i przeciw-
ności, które czasem pojawiają 
się na naszej drodze życia.  

Żyj tak, żebyś miał Przyjaciół…
tak w jednym zdaniu można z 
kolei podsumować spotkanie z 
Marzeną Rogalską. Dziennikar-
ka oczarowała kozienicką pub-
liczność swoją otwartością, cie-
płem, dystansem i ogromnym 
poczuciem humoru!

Na co dzień oglądana w tele-
wizji lub słuchanaw radio. Tym 
razem czytelnicy kozienickiej bi-
blioteki mieli okazję spotkać ją 
na żywo i porozmawiać o innej 
jej roli. Roli pisarki! 

Pani Marzena od zawsze ko-
chała książki i wciąż czyta ich 
mnóstwo. Od kilkunastu lat na-

mawiano ją do napisania książ-
ki, ale dopiero gdy poczuła, że 
jest gotowa, książka powstała… 
najpierw jedna, potem dwie 
następne, potem kolejna czte-
roczęściowa seria, a z końcem 
października tego roku ukaże się 
nowy tytuł „Opowieści wigilij-
ne”.

Marzena Rogalska potrafi jak 
mało kto rozmawiać z ludźmi i 
wprawiać ich w doskonały na-
strój, co potwierdziło spotka-
nie. Po jego zakończeniu wiele 
osób ustawiło się w kolejce po 
autograf autorki i wspólne z nią 
zdjęcie.

Tragiczny wypadek w Wilczkowicach 
Do tragicznego w skutkach zdarzenia drogowego doszło 15 

października około godz. 9:15 w miejscowości Wilczkowi-
ce Górne, gmina Kozienice.

Jak wynika ze wstępnych usta-
leń, kierująca pojazdem Opel 
Vectra 28-latka, z nieznanych na 
chwilę obecną przyczyn, zjechała 
na prawe pobocze, uderzając w 
betonowy słup. W wyniku tego 
zdarzenia śmierć na miejscu po-

niosła 50-letnia pasażerka. Dru-
ga pasażerka lat 53 nie doznała 
obrażeń. Kierująca była trzeźwa.

Przedruk za KPP 
W KOZIENICACH

Tekst: podkom. Ilona 
Tarczyńska

Policjanci kozienickiej drogówki prowadzili działania z wy-
korzystaniem urządzenia monitorującego ICam. Nadzoro-

wali skrzyżowania na terenie gminy Kozienice zwłaszcza na 
drodze krajowej 79 i 48.

Nowe narzędzie w służbie bez-
pieczeństwa na drogach

W czwartek, 12 października, 
policjanci Wydziału Ruchu Dro-
gowego Komendy Powiatowej 
Policji w Kozienicach wraz z funk-
cjonariuszami Wydziału Prewen-
cji Komendy Wojewódzkiej Poli-
cji zs. w Radomiu po raz pierwszy 
prowadzili na terenie powiatu 
działania mające na celu popra-
wę bezpieczeństwa uczestników 
ruchu drogowego, podczas któ-
rych wykorzystywany był mobil-
ny system monitoringu iCam.

Nadzorem objęto skrzyżowa-
nie drogi krajowej 79 oraz drogi 
krajowej 48, gdzie w przeszłości 
doszło do wielu tragicznych w 
skutkach zdarzeń drogowych. 
Mundurowi pod czujnym okiem 
kamery rejestrowali wykroczenia 
popełniane przez kierujących po-

jazdami. Niestety nadal nie wszy-
scy kierowcy przestrzegają prze-
pisów drogowych. W ciągu kilku 
godzin ujawniono 11 wykroczeń 
kierujących. Najczęstsze wykro-
czenia, jakie popełniali kierujący 
to niestosowanie się do sygnali-
zacji świetlnej w tym przejazd na 
czerwonym świetle, niestosowa-
nie się do znaku B-20 "STOP".

Działania na terenie powiatu 
kozienickiego będą kontynuowa-
ne. Zwracamy się do wszystkich 
uczestników ruchu drogowego 
o stosowanie się do obowiązu-
jących przepisów. Na drodze nie 
jesteśmy sami - zadbajmy o włas-
ne oraz innych bezpieczeństwo.

Przedruk za KPP W KOZIE-
NICACH.Tekst: podkom. Ilona 

Tarczyńska
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KULTURALNE URODZINY DLA TWOJEGO DZIECKA :)
Zapadające w pamięć, niecodzienne i uwielbiane przez dzieci — po raz kolejny do-

szliśmy do wniosku, iż wypada się pochwalić, że takie właśnie są imprezy urodzi-
nowe w kawiarni Kulturalna połączone z ciekawymi warsztatami! Na załączonych 
zdjęciach widzimy cieszące się niezmiennie dużą popularnością warsztaty z przygo-
towywania pizzy, ale w naszej ofercie mamy także zajęcia artystyczne, np. warsztaty 
z malowania torebek dla dziewczynek. Po więcej informacji zapraszamy serdecznie  
do nas lub prosimy o wiadomość na FB!

Falochron w kawiarni Kulturalna
 21 października, godz. 18:00

Przestrzenna poezja śpiewana / indie folk z elementa-
mi swobodnego jazzu, bluesa i innych gatunków - brzmi 
nieźle? Jeśli tak, to mamy dla Państwa dobrą wiado-
mość: wystarczy odwiedzić 21 października kawiarnię 
Kulturalna w Kozienicach, by przekonać się, jak ten opis 
przekłada się na materię dźwięków i poetyckich słów, 
bo tego właśnie dnia zagra u nas przedstawiający się  
w ten sposób zespół Falochron.

Falochron, w skład którego wchodzą Ola Buczek (śpiew, sło-
wa, perkusjonalia), Grzegorz Sykuła (gitara akustyczna), Mateusz 
Poterewicz (gitara basowa) i Michał Słomiński (pianino, perku-
sjonalia) jako taki istnieje wprawdzie do niedawna, bo od marca 
zeszłego roku, ale zespół tworzą muzycy doświadczeni, którzy 
na niejednej scenie szarpali wcześniej struny i ostukiwali instru-
menty perkusyjne, sam zaś aktualny skład zdążył już zdobyć 
uznanie na festiwalach (w tym pierwsze miejsce na I miejsce na 
Osppt YAPA 2022) i zrobić furorę wszędzie, gdzie grali, grają zaś 
- jak można zobaczyć na ich stronie FB - często, gęsto i z miłoś-
cią. Zespół ma już także na koncie wydaną EP-kę, a styl, w jakim 
prowadzą swoje social media sugeruje, że naprawdę w duszach 
grają im poezja i muzyka.

Piszą o sobie: Uwielbiamy robić koncerty w wyjątkowych, cie-
płych miejscach, w szczególności takich, które zrzeszają, przycią-
gają do siebie wyjątkowych ludzi. Znacie takie?

No właśnie… znacie?

P.S. Wstęp wolny, wynagrodzenie dla artystów na zasadzie “ka-
pelusza” (30 zł z plakatu to wysokość datku umownie i niezobo-
wiązująco sugerowana)

Ujmijmy to tak: nam w departamencie słodkości
pomysłów nie brakuje, czekamy teraz tylko na Was!


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

